
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 12. december 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 171
Vil ministeren redegøre for de provenumæssige konsekvenser ved at tilpasse bruttoskat-
teordningen ved at indføre et loft over ordningen ved følgende modeller: 1) loftet sikrer, at 
forskere og såkaldte nøglemedarbejdere på ordningen betaler den foreslåede top-topskat 
af indkomst over 2,5 mio.kr., og 2) loftet sikrer, at der betales den foreslåede mellem- , 
top- og top-topskat for indkomsten over de foreslåede beløbsgrænser? Provenuvirknin-
gen bedes oplyst for hvert af årene 2026-2030 og oplyst i hhv. 2023-niveau og 2024-ni-
veau. Dertil bedes ministeren oplyse, hvor mange personer der anvender bruttoskatteord-
ningen, og hvor mange af disse der vil blive omfattet af lofterne i de to modeller.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pelle Dragsted (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på pelle.dragsted@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jesper Petersen
formand
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